

## PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Axworthy, seconded by Mr. Gauthier, moved,—That this House condemns the Government, not only for its failure to protect Canada from potential problems of foreign direct investment as demonstrated by the Government's failure to take effective action in dealing with foreign take-overs in the cases of Mitel and of the book-publishing industry, but also for its contempt for the Parliamentary process by cutting off free debate on its iniquitous investment legislation without providing adequate time for consideration of dozens of important and constructive amendments.

And debate arising thereon;

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Sixteenth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following petitions, presented on Wednesday, May 15, 1985, meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petition presented by the honourable Member for Parkdale—High Park (Mr. Witer) concerning the release of Mart Niklus, resident of Estonia;
- the petition presented by the honourable Member for Nickel Belt (Mr. Rodriguez) concerning the deduction of severance pay from unemployment insurance benefits;
- the petition presented by the honourable Member for Yorkton—Melville (Mr. Nystrom) concerning the situation of senior citizens; and
- the petition presented by the honourable Member for Yorkton—Melville (Mr. Nystrom) concerning the creation of an industrial investment fund.

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Seventeenth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following petitions, presented on Wednesday, May 15, 1985, do not meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petition presented by the honourable Member for Calgary South (Mrs. Sparrow) concerning increase in postal rates; and
- the petition presented by the honourable Member for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis) concerning the deduction of severance pay from unemployment insurance benefits.

Mr. Prud'homme, from the Standing Committee on Management and Members' Services, presented the Second Report of the Committee, which is as follows:

In accordance with its Order of Reference of Tuesday, February 26, 1985, your Committee has considered Vote 5 under PARLIAMENT in the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1986, and reports the same.

## PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Axworthy, appuyé par M. Gauthier, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement non seulement d'avoir omis de protéger le Canada contre les problèmes éventuels que pourraient poser les investissements étrangers directs, comme le prouve le fait qu'il n'a pas réussi à prendre des mesures efficaces contre les acquisitions par des intérêts étrangers dans les cas de Mitel et de l'industrie de l'édition, mais aussi du mépris qu'il manifeste à l'endroit du processus parlementaire en mettant fin à tout débat libre sur sa législation injuste relative à l'investissement sans prévoir suffisamment de temps pour étudier des douzaines d'amendements importants et constructifs.

Il s'élève un débat;

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent seizième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que les pétitions suivantes, présentées le mercredi 15 mai 1985, sont conformes aux exigences du Règlement quant à la forme:

- la pétition présentée par l'honorable député de Parkdale—High Park (M. Witer) sur la libération de M. Mart Niklus, résident de l'Estonie;
- la pétition présentée par l'honorable député de Nickel Belt (M. Rodriguez) sur la déduction de l'indemnité de fin d'emploi des prestations d'assurance-chômage;
- la pétition présentée par l'honorable député de Yorkton—Melville (M. Nystrom) sur la situation des personnes âgées; et
- la pétition présentée par l'honorable député de Yorkton—Melville (M. Nystrom) sur la création d'un fonds d'investissement industriel.

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent dix-septième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que les pétitions suivantes, présentées le mercredi 15 mai 1985, ne sont pas conformes aux exigences du Règlement quant à la forme:

- la pétition présentée par l'honorable député de Calgary—Sud (M<sup>me</sup> Sparrow) sur l'augmentation des tarifs postaux; et
- la pétition présentée par l'honorable député de Kamloops—Shuswap (M. Riis) sur la déduction de l'indemnité de fin d'emploi des prestations d'assurance-chômage.

M. Prud'homme, du Comité permanent de la gestion et des services aux députés, présente le deuxième rapport de ce Comité, dont voici le texte:

Conformément à son Ordre de renvoi du mardi 26 février 1985, votre Comité a étudié le crédit 5 sous la rubrique PARLEMENT dans le Budget principal des dépenses pour l'année financière se terminant le 31 mars 1986 et en fait rapport.